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Abstract : Study of the Adsorption of Fuchsine by
Algerian Diatomite : Modeling and Optimization.

This final year project focuses on the adsorption of a toxic organic dye using Algerian diatomite.
An experimental study was conducted to identify the influencing parameters. The optimization
of adsorption conditions was carried out using a design of experiments, allowing for the modeling
and optimization of yields, which exceeded 90% under optimal conditions.

The regeneration of the diatomite was studied through thermal treatment, which effectively
restored its adsorption capacity. Finally, a predictive model based on artificial neural networks
was developed, providing accurate yield estimations. This work highlights the potential of
Algerian diatomite for the treatment of colored wastewater, as well as the relevance of statistical
and computational approaches in optimizing environmental processes.

Keywords : Adsorption, Regeneration, diatomite, artificial neural networks.

Résumé : Etude de I’adsorption de la Fuchsine par la
diatomite algérienne : Modélisation et Optimisation

Ce projet de fin d’études porte sur I'adsorption d’un colorant organique toxique a l'aide de la
diatomite algérienne. Une étude expérimentale a été menée afin de déterminer les parametres
influents. L’optimisation des conditions d’adsorption a été réalisée a l'aide d'un plan d’expé-
riences, permettant de modéliser et d’optimiser les rendements, qui ont dépassé 90% dans les
meilleures conditions.

La régénération de la diatomite a été étudiée par traitement thermique, ce qui a permis de
restaurer de maniere satisfaisante sa capacité d’adsorption. Enfin, un modele prédictif basé sur
les réseaux de neurones artificiels a été développé, offrant une estimation précise des rendements.
Ce travail met en évidence le potentiel de la diatomite algérienne pour le traitement des eaux
colorées, ainsi que l'intérét des approches statistiques et numériques dans 'optimisation des
procédés environnementaux.

Mots clés : Adsorption, régénération, diatomite, réseaux de neurones artificiels. .
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